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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 9. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 11. 10. 2011 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania: 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. V úvode rokovania 

bolo prítomných 17 starostov a RS bola uznášania schopná. 

Uviedol, že rokovanie RS bolo zvolané na základe odporúčania pracovnej skupiny 

starostov MČ, ktorá má za úlohu pripraviť novelu Štatútu mesta Košice. Prvé stretnutie sa 

uskutočnilo na miestnom úrade v Šaci a následne sa uskutočnilo výjazdové stretnutie v meste 

Bratislava. 

Privítal predstaviteľov mesta, ktorí sa rokovania RS zúčastnili, a to p. námestníčku 

primátora Renátu Lenártovú, riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra, zástupcu riaditeľa MMK 

Petra Hajdučeka a za kanceláriu primátora Pavla Mutafova.  

 

K programu rokovania: 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke a opýtal sa, či 

zo strany starostov sú doplňujúce návrhy. 

 Žiadne neodzneli, preto dal o programe rokovania RS hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Miloš Beca a Adriana Balogová 

- - - 

 

2. Informácia o činnosti pracovnej skupiny starostov MČ k novele Štatútu mesta Košice. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Na prvom pracovnom stretnutí tejto skupiny, ktorá je 

zložená zo starostov MČ v Košiciach vzišlo odporúčanie, aby sa dohodlo stretnutie so 

starostami MČ Bratislavy. To sa udialo 28. septembra 2011 za účasti 5 starostov Košíc 

a 11 starostov Bratislavy. Krátky záznam z tohto rokovania bol starostom doručený. 

Následne 29. septembra sa uskutočnilo stretnutie s generálnym riaditeľom sekcie 

verejnej správy p. Šimkom na ministerstve vnútra, kde sa hovorilo o možnosti novely 

zákona o meste Košice a úpravy štatútu.  

 Zo stretnutia v Bratislave dňa 28.9. zišiel aj jeden spoločný výstup, aby členom komisie 

pre prípravu novely zákona o hlavnom meste Bratislava a o zákone mesta Košice za 

ZMOS bol starosta MČ Petržalka p. Bajan, ktorý je zároveň predsedom Regionálneho 

združenia mesta Bratislava.  

 Na základe odporúčania Rady ZMOS za mesto Košice bol ako ďalší člen odporúčaný p. 

Hlinka, ktorý je predsedom Regionálneho združenia mesta Košice. 

 Radu starostov informoval, že primátor mesta Košice by mal dostať žiadosť od 

generálneho riaditeľa sekcie verejnej správy p. Šimka, aby nominoval, resp. odporučil 

jedného starostu do skupiny pre prípravu novely zákona o meste Bratislava a o meste 
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Košice, preto v závere tohto rokovania je potrebné o tom rozhodnúť, resp. schváliť 

jedného člena za RS. 

 Uviedol, že primátor mesta Košice do tejto komisie nominoval dvoch zástupcov mesta, 

a to JUDr. Hajdučeka, zástupcu riaditeľa MMK a JUDr. Ivanocovú. 

 Stretnutie, ktoré sa uskutočnilo 28. 9. v MČ – Ružinov v Bratislave by nemalo byť 

posledné, ale malo by sa uskutočniť aj ďalšie za prítomnosti primátorov obidvoch miest. 

V MČ Rusovce v Bratislave sa oboznámili so systémom samosprávy, ako fungujú, aký 

je chod tejto mestskej časti, ktorá je od Bratislavy vzdialená niekoľko kilometrov a ako 

plní funkcie. Takéto funkcie by mohli plniť aj mestské časti v Košiciach, čo by možno 

uľahčilo prácu vedeniu mesta, pretože kompetencie na MČ v Bratislave sú oveľa viac, 

ako tu. 

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Opýtal sa, prečo má byť iba jeden 

zástupca z RS, keď mali byť dvaja. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: U generálneho riaditeľa bolo dohodnuté, že za Radu 

starostov bude nominovaný jeden, p. Bajany je za Regionálne združenie mesta 

Bratislavy a p. Hlinka je za Regionálne združenie mesta Košice.  

 Rozpravu ukončil. 

- - - 

 

3. Prerokovanie návrhu novely zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 

predpisov. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Návrh, ktorý starostovia dostali v elektronickej forme bol 

predložený na ministerstve vnútra sekcia vnútornej správy. Generálny riaditeľ tlmočil 

stanovisko, že výhrady nemajú, ale zákon musí prejsť zhodou všetkých mestských častí 

v Košiciach a vedenia mesta Košice. Ide o pracovnú verziu, ktorá bola doručená 

riaditeľovi MMK a primátorovi mesta Košice. 

 Návrh vychádza aj zo skúseností mesta Bratislava, kde kompetencie sú na mestských 

častiach ďaleko viac, ako v Košiciach. 

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Predniesol pripomienky.  

§ 7a ods. 2 písm. e) zabezpečovať údržbu, zjazdnosť a schodnosť miestnych 

komunikácií 3. a 4. triedy a verejných priestranstiev zverených do správy mestskej časti. 

Chýba tam „zverených do mestských častí“, toto je potrebné doplniť. 

 § 7a ods. 2 písm. h) je potrebné seriózne zvážiť, či je zmysluplné, aby každá mestská 

časť zabezpečovala agendu stavebného úradu. Napr. v malej mestskej časti to bude dosť 

problematické. 

 § 14 ods. 2 písm. b) doplniť uznášať sa k návrhu štatútu a jeho dodatkov. Mestské časti 

by sa mali uzniesť. 

 Ak sa sleduje zosúladenie ustanovení zákona č. 401 so zákonom č. 369 o obecnom 

zriadení, potom je potrebné venovať sa aj ustanoveniu § 8 Hlasovanie obyvateľov písm. 

b) petíciu skupiny obyvateľov mesta v počte najmenej 20 % všetkých oprávnených 

voličov, a to z dôvodu, že v zákone č. 369 o obecnom zriadení v ustanovení § 11a, ods.1 

písm. c) uvedené aspoň 30 % oprávnených voličov. Bolo by dobré, keby tieto zákony sa 

nebili, je preto potrebné ich zosúladiť aj v tomto zmysle. 

Z ustanovenia § 9 vypustiť slovo „verejné“ a upraviť na „zhromaždenie obyvateľov. 
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 K ustanoveniu § 15 do odseku 6 doplniť znenie: „Ak je v mestskej časti zriadená 

miestna rada, zástupca starostu je jej členom.“, tak ako to je uvedené v zákone o 

obecnom zriadení. 

 K § 7a ods. 2  Úlohy mestských častí – doplniť: 

- vydávať stanoviská k umiestneniu právnických osôb a k investičnej a podnikateľskej  

činnosti miestneho charakteru, ktoré nie sú vyhradené mestu, 

-   vykonávať kompetencie cestného správneho orgánu, 

- zabezpečovať úlohy vyplývajúce zo zákona 282/2001 Z.z., ktorým sa upravujú 

niektoré podmienky držania psov  – vedenie evidencie psov, vymedzenie miest, kde je 

voľný pohyb psa a vstup so psom zakázaný, 

-   určovať miestny poplatok za psa podľa zákona 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a 

miestnom   poplatku  za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 

neskorších predpisov,  

-  vykonávať kompetencie vyplývajúce zo zákona 171/2005 Z.z. o hazardných hrách a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov (udeľovať individuálne licencie na 

prevádzkovanie hazardných hier prostredníctvom výherných hracích prístrojov), 

-  vykonávať osvedčovanie listín a podpisov na listinách podľa ustanovenia § 4 ods. 3 

písm. r) zákona 369 o obecnom zriadení a zákona 599 o osvedčovaní listín a podpisov 

na listinách obvodnými úradmi a obcami. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Taktiež mala písomne spracované 

pripomienky. Uviedla, že došli k filozofii, že to, čo je na území mestskej časti, by si 

mala spravovať, ako je zeleň, komunikácie po ktorých nepremáva MHD, vrátane údržby 

zimnej a bežnej s tým, že aj to finančné krytie by malo byť zodpovedajúce, teda aspoň 

30 % podielových daní. 

 Keďže sa už zjednotil daňový systém a výber daní a funguje na magistráte, aby občania 

napriek tomu, že psa prihlásia tam a majú ho inde, aby to zostalo ako jednotná 

evidencia. Podiel na dani áno, to berie. V jej mestskej časti robia aj vyhľadávajúcu 

činnosť, ktorá sa týka psov, a bolo by vhodne, keby časť dane za psa sa vrátila do 

mestskej časti, čo bude mať dosť dobrý stimul pre to vyhľadávanie. 

 Vo vládnom návrhu vôbec nie je poňatá zeleň. Vylúčila by, že „pokiaľ cesty sú zverené 

mestskej časti“. Bolo by vhodné, aby sa dohodli, že tieto cesty budú ich zo zákona, aby 

nemuseli realizovať rôzne zverovačky, teda celý byrokratický proces. 

 Tieto ich návrhy, ktoré každý starosta má, je potrebné zosumarizovať a urobiť z toho 

jeden výstup, aby sa každý starosta mohol oboznámiť aj s inými riešeniami. Navrhla, že 

je k tomu potrebné sa ešte raz zísť. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Zatiaľ ešte nie je známe, aký záver, aký výstup bude. 

Začalo sa rokovanie o novele zákona o meste Košice, keďže sa pracovná skupina 

dohodla, že druhou etapou by mala byť novela štatútu. Jednotlivým písomným 

podnetom zo strany starostov sa pracovná skupina bude venovať a do materiálu ich 

dopracuje. Až ďalším krokom bude rokovanie s vedením mesta, s odbornými útvarmi. 

Zatiaľ ide o návrh o ktorom je potrebné diskutovať. Pripomienky sa riaditeľovi MMK 

majú predložiť do 17.10. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Starostom položil základnú otázku a opýtal sa ich, či vedia prečo 

vznikla táto iniciatíva. Vysvetlil, že v roku 2009 sa konala vládou a parlamentom 

schválená novela zákona o obecnom zriadení. Pretože bola prijatá a zákon o meste 

Košice nebol s touto novelou v súlade, ministerstvo vnútra dostalo úlohu do konca roka 

2011zosúladiť zákon o meste Košice s novelizovaným zákonom o obecnom zriadení. 
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Z toho vznikla iniciatíva ministerstva vnútra a teraz beží legislatívny proces, ktorý má 

skončiť v parlamente novelou zákona o meste Košice. 

 Povedal pár poznatkov z toho, že Rada starostov je poradný orgán mesta a primátora 

mesta, čiže pokiaľ RS chce prispieť s niečím do novely zákona o meste Košice, je 

potrebné, aby RS dala jeden spoločný výstup voči vedeniu mesta o tom, aké má 

predstavy. 

 Ďalej uviedol, že nerozumie nomináciám a nechápe, prečo má byť p. Bajan pri novele 

zákona o meste Košice.  

 Radu starostov informoval, že primátor bol minulý týždeň v stredu (pozn. 5.10.) 

oslovený generálnym riaditeľom p. Šimkom, aby dal nomináciu, jedného zástupcu za 

starostov do tejto legislatívnej komisie, v ktorej je už aj p. Hajduček a p. Ivanocová. Pre 

krátkosť času, keďže bol daný termín do konca týždňa, primátor nominoval p. starostu 

Jozefa Andrejčáka.  

Základným rámcom všetkých pravidiel v tejto republike je ústava, potom zákon 

o obecnom zriadení a následne zákon o Košiciach a ďalšie. Uviedol, že ani zákon 

o meste Bratislava nebol novelizovaný, čiže je v tejto fáze zlý a musí ísť do novelizácie. 

Môžu sa baviť o chcení, čo chce ktorý starosta pre svoju mestskú časť, môžu viesť 

nekonečné debaty o tom, čo je viac, či mesto, či mestská časť. Zdôraznil však jednu vec, 

že ide o legislatívnu úpravu a ani bežný právnik nie je kompetentný riešiť tieto veci, 

pretože ak materiál ide do vlády, predtým ide do legislatívnej rady vlády, potom do 

legislatívnej pre parlament, tak zoškrtajú návrhy, ktoré nebudú v súlade s ústavou, 

s novelou o obecnom zriadení, z rozpočtovými pravidlami a tak ďalej. Je preto potrebné 

mať na to legislatívne oči.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré mesto: Navrhol doplniť jednu kompetenciu v materiáli 

na str. 5, § 7a Úlohy mestských častí v bode 2 písm. f) „zabezpečovať úlohy na úseku 

ochrany spotrebiteľa a utvárať podmienky na zásobovanie, najmä určovať pravidlá času 

predaja, času prevádzky“ bolo doplnené, aby sa k tomu mohla vyjadriť aj obec, či by 

tam mala, alebo nemala prevádzka byť na základe súhlasu občanov. Myslel na rôzne 

herne, reštauračné zariadenia v okolí bytových jednotiek, alebo priamo v bytoch, ktoré 

doteraz má na starosti obvodný úrad. 

 

Mimo záznam prebehla diskusia, v ktorej sa spomínala spolupráca vedenia mesta a RS. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Určite nie je potrebné chápať RS, že bojuje proti vedeniu 

mesta a primátorovi. Požiadal, aby sa argumentovalo vecne k predmetnému bodu.  

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol, že bol oslovený p. 

riaditeľom a p. primátorom, aby bol členom tejto skupiny a túto ponuku prijal. Bude 

veľmi rád, ak sa stretne s pracovnou skupinou, ktorá vzišla z RS, aby prešli spoločné 

návrhy, ktoré sú dané v predkladanom návrhu, teda zmeny o meste Košice a z jeho 

pohľadu hlavne § 24a, ktorý sa týka financovania.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Bol účastníkom pracovného stretnutia v Bratislave a má 

z toho jeden poznatok, že Bratislave to trvalo 15 rokov, kým sa starostovia na niečom 

dohodli. Osobne sa cíti ako štatista, robí poštára a skonštatoval, že žiadne právomoci 

mestská časť nemá, preto má záujem, aby sa to zmenilo. 

 Uviedol, že spoločná požiadavka starostov bude ťažká. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Zo svojej 21 ročnej skúsenosti, ako starosta, si 
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pamätá na všelijaké situácie a možností. Aj na časy, kedy mestské časti mali 

kompetencie ohľadne drobných stavieb, ktoré v súčasnosti nefungujú, čo potvrdia aj 

kolegovia. Veľa prekopávok, na ktoré nemajú dosah, nemajú nad nimi stavebný dohľad 

a ani ich nepovoľujú a sú realizované bez ohlásenia. Drobné stavby taktiež. 

Preto je snaha niečo nájsť, čo by pomohlo mestu, ako celku. Nie sú tu preto, aby 

bojovali proti magistrátu.  

Mestom Bratislava sa inšpirujú preto, lebo ponúka skúsenosť, čím si prešli a má 

podobné usporiadanie. Nie všetko musia prevziať, ale niečím sa inšpirovať môžu, čo by 

bolo na prospech nášho mesta. Isté kompetencie je lepšie riešiť na meste, iné zase 

v mestskej časti. Z pragmatického hľadiska sa hľadá optimálnejšie riešenie, ako je 

momentálny stav na to, aby sa kompetencie medzi mesto a MČ podelili. Hovoria o tom 

oficiálne, preto sa na rokovanie RS prizvalo aj vedenie mesta, aby sa 

spracoval spoločný výstup za mesto Košice.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Reagoval na riaditeľa MMK, ktorý hovoril o tom, 

že je to len legislatívny proces. Preto nerozumie, prečo bol starostom zaslaný email, aby 

zaslali svoje pripomienky.  

Myslí si, že to nie je len o legislatíve, ale aj o tom, že RS môže a chce zapracovať, 

vylepšiť zákon v tom, v čom starostom robí problémy. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Došlo asi k nepochopeniu, pretože on povedal, že beží legislatívny 

proces, ktorý je daný novelou zákona o obecnom zriadení. To, čo chce RS navyše, to si 

navrhnúť môže a čo bude nad rámec je potrebné zvážiť, či je to v súlade s ostatnými 

zákonmi. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Má životné skúsenosti, že v tak veľkej skupine sa 

nikdy nič schválilo. Bola zvolená pracovná skupina, ktorej dôverujú a samotný výstup 

by mal ísť od nej.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Úsilie starostov, ktorí chcú niečo 

zmeniť v tomto meste, by nemalo byť márne. Z toho, čo už bolo povedané, že RS je len 

poradným orgánom chápe tak, že napriek tomu čo 22 starostov povie, rozhodne sa nikde 

inde. Nikto s vedením mesta nebojuje a takéto vyhlásenia nevplývajú ku dobrej klíme 

a ku dobrej spolupráci s mestom. 

 Zákon č. 401, napr. v Bratislave zákon o meste Bratislava poňali tak, aby sa nemuselo 

všetko robiť štatútom, tak dôležité veci zahrnuli do zákona, pretože nemôže jedna 

garnitúra vymeniť druhú a automaticky štatútom si pomeniť všetky väzby. Štatút je 

jednoduché meniť zdvihnutím ruky v mestskom zastupiteľstve, ale ak niektoré veci 

budú v zákone zadefinované, bude to podstatne ťažšie. Na tých veciach, na ktorých by 

sa na RS dohodli, že ktoré patria mestským častiam a ktoré mestu zakotvia do zákona 

o meste Košice, budú mať podstatne väčšiu vážnosť, ako kompetencie rozdelené 

štatútom. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: To, že RS je poradným orgánom primátora povedala 

spoločne s riaditeľom magistrátu a zdôraznili to preto, že je to veľmi dôležité, pretože to 

znamená, že RS a primátor sú jeden tím a pracujú spolu a nie proti sebe a toto začala 

cítiť úplne ináč, preto reagovala.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Pocity by mali nechať stranou a vyzval, aby sa venovali 

tomu, za akým účelom sa tu zišli. 
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 Pracovná skupina zapracuje predložené poznatky starostov do stanoviska. 

 Starostov informoval, že na pracovnom stretnutí s generálnym riaditeľom Šimkom bolo 

prezentované, že tento proces je na zosúladenie právnych noriem zákona o meste 

Košice, o Bratislave a novelizovaného zákona č. 369. Ide o základné funkcie, ktoré sú 

potrebné, aby ich zákon o meste Košice mal. RS chce na viac tento stav zmeniť, nie je 

to určite otázkou novely, ktorá bude, je to proces, ktorý bude trvať možno rok, dva. Je 

to snaha RS a určite budú veci, ktoré sa nebudú dať zmeniť.  

 V Bratislave u generálneho riaditeľa sekcie sa dohodli, že RS bude nominovať jedného 

starostu do medzirezortnej skupiny a v takom duchu p. primátor mal dostať list. 

Požiadal starostov, aby sa vyjadrili, aby RS zaujala stanovisko k už primátorom 

odporúčaným p. Andrejčákom. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Vrátil sa ešte k novele zákona, resp. k jej návrhu 

a uviedol, že veľmi často vo verejnosti znie otázka počet mestských častí. Či to bude 

jasne dané stanovisko RS k tejto položke, či to bude v paragrafe v zákone, alebo 

v štatúte. Bol by rád, keby o tom niečo zaznelo. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Doplnil, aby nevyznievalo, že magistrát komunikuje iba sa 

starostami. Uviedol, že oslovili všetky odborné útvary magistrátu, všetky mestské časti, 

všetky poslanecké kluby a upozornil, že návrh novely zákona bude zavesený na 

webovej stránke ministerstva a každý koho sa týka, sa k nemu môže 

vyjadriť, pripomienkovať ho a ministerstvo je povinné prizvať každého, koho 

pripomienky sú zásadné a uzavrieť to, či s nimi súhlasia, alebo nesúhlasia. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu.  

 Uviedol, že pracovná skupina sa tento týždeň stretne a dá námety, alebo odporúčania 

pre primátora. Vzájomne si môžu preposlať pripomienky, aby o nich navzájom vedeli 

s tým, že aj konečný výstup, ktorý pôjde pre p. primátora bude starostom predložený 

v emailovej podobe. 

- - - 

 

4. Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril tento bod, ale nikto sa neprihlásil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Rudolf Reštei sa poďakoval predstaviteľom mesta a  starostom 

za účasť a aktivitu na rokovaní a 9. rokovanie Rady starostov v Košiciach ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 21.10.2011 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Miloš Beca  ....................................................   podpísal dňa: …............................. 

 

 

Adriana Balogová  …............................................   podpísala dňa: 27. 10. 2011 

 

 

 

 

  

 

 


